

# 111 學年度 社會科 特色發展計畫

## Social Science Studies - Characteristic Development Plan

科主席：馬蕙芬老師

發展特色：由愛護學校、關懷本土到世界公民的陶成

Development Characteristics：Allow students to show sympathy to the locals and evolve into a global citizen

1. 結合學校與本科自辦的戶外教學活動，增進學生對台南地區風土地理的認識  
Combine outdoor teaching activities organized by the school and enhance student's understanding of the geography of Tainan.
2. 成立社會科教師專業研究社群(PLC)，以提升社會科教師專業與教學能力  
Establish PLC and enhance teachers' expertise in social sciences.
3. 利用媒體與網路活化教學。  
Vitalize teaching activities via media and the Internet.
4. 研發初中彈性課程教材。  
Develop flexible curriculum materials for junior high schools.
5. 配合學校多元課程的理念，將國際教育精神融入教學。  
Integrate the spirit of international education into teaching along with the school's diversified curriculum concepts.
6. 指導學生參加國中地理知識大競賽，以促進學生對課外地理知識的興趣與研究。  
Instruct students to participate in Geography contests to promote students' interests in extracurricular geographic knowledges.
7. 鼓勵與指導高中學生參與各類小論文發表，以提升高中生研究能力。  
Encourage students to participate in geographic publications to enhance their research capabilities.
8. 指導學生參與校外競賽，以宣導法治概念，提升學生民主素養。  
Instruct students to participate in off-campus competitions and promote their democratic literacy.